
 

 

 

Acta Consell Consultiu de Comunicació 

Data: dimecres 2 de març 2016, a les 19,30 hores 

Lloc: Sala del tercer pis de la Casa Consistorial. 

 

Ordre del dia: 

1. Presentació de les persones que composen el Consell Consultiu.  

2. Presentació del Reglament de mitjans de comunicació.  

3. Aclariment de dubtes sobre el Reglament.  

4. Informació sobre els mitjans de comunicació municipals  

5. torn obert d’intervencions  

Assistents: Damià del Clot, alcalde; Raquel Zamora, regidora de Comunicació; 

Rafa López, Cap de l’Àrea de Serveis Personals; Jaume Cabot, coordinador dels 

mitjans de comunicació municipals; Cristina Lancho, tècnica de comunicació i 

premsa; Xavier Boluda, tècnic auxiliar de ràdio; Olga Zuloaga, representant del 

grup municipal del PSC; Laureà Folch, representant del grup municipal de Gent per 

Vilassar de Mar; Laura Martínez, representant del grup municipal de CiU; Pau 

Arona, representant del grup municipal de Babord; Juan Díaz, representant del 

grup municipal de C’s; i Jordi Acero, representant del grup municipal d’ERC-VdM diu 

Sí. 

 

L’alcalde, Damià del Clot, obre el Consell Consultiu i dóna la benvinguda a tots i 

totes les participants, que es presenten amb el nom i càrrec. 

A continuació, la regidora de Comunicació, Raquel Zamora, explica els objectius del 

Consell Consultiu i el Cap de l’Àrea de Serveis Personals, Rafel López, recorda els 

antecedents previs, explicant que havia existit un reglament del 1996, quan la ràdio 

era un organisme autònom, i que a la legislatura anterior es va plantejar fer l’actual 

reglament de mitjans per actualitzar i regular la participació dels regidors i 

regidores i dels grups municipals als mitjans de comunicació municipals. 

Seguidament es fa la presentació i s’explica el contingut del reglament. 

 

Respecte el punt 3 de l’orde del dia, d’aclariment de dubtes sobre el reglament, es 

decideix que es faci seguint els punts del mateix reglament: 

Respecte al punt 1 del reglament, article 4, sobre el respecte al Decàleg de 

Bones Pràctiques de la Comunicació Local Pública, el representant de Babord creu 

que això no assegura que s’acomplirà amb el decàleg i proposa la creació d’un 



òrgan extern (dues persones de Vilassar de Mar professionals dels sector de la 

comunicació) que supervisi que els mitjans de comunicació municipals compleixen 

els principis establerts al decàleg. La regidora de Comunicació no hi està d’acord 

perquè considera que hi ha altres vies i que seria qüestionar la professionalitat dels 

treballadors i treballadores. El Cap de l’Àrea de Serveis Personals afegeix que la via 

per fer-ho és el mateix Consell Consultiu. El coordinador de mitjans recorda, a més 

que hi ha la possibilitat d’incorporar persones externes en les reunions del Consell 

Consultiu per tenir un criteri independent sobre temes concrets (article 37 del 

reglament). 

La representant de CiU també es mostra d’acord amb la regidora de Comunicació i 

considera que la supervisió tècnica està fora de lloc i que la tasca de control i 

fiscalització dels mitjans de comunicació municipals l’han de fer els grups 

municipals. El representant de C’s es mostra d’acord amb el que acaba d’expressar 

la regidora de CiU. 

 

La representant de CiU també demana que es tregui la frase del Decàleg on parla 

de l’editorial del butlletí municipal perquè segons el seu parer no es compleix 

perquè considera que la carta de l’alcalde és l’editorial. El Cap de l’Àrea de Serveis 

Personals demana a l’equip tècnic que es faci informe del que és una Editorial per 

evitar equívocs. 

 

Respecte al punt 5 del reglament, article 13, el representant de Babord demana 

que es faci arribar als membres dels Consell l’organigrama de la distribució de 

treball de Comunicació per saber qui fa què. S’acorda que en el proper Consell 

Consultiu es portarà l’expedient i es repassaran i explicaran les funcions que 

exerceix cada treballador/a. El representant de Babord demana que es reculli en 

l’acta que en el proper ordre del dia del Consell Consultiu estigui el punt 

corresponent a l’explicació de l’organigrama.  

 

Respecte al punt 5, article 12, apartat c), que parla de la publicitat als mitjans de 

comunicació municipals, el representant de Babord pregunta si la publicitat està 

regulada. El coordinador de mitjans explica que hi ha una ordenança que regula els 

preus però no el contingut i s’acorda que en el proper Consell Consultiu es portarà 

l’ordenança per donar-la a conèixer. El punt de la publicitat obre un debat sobre si 

és lícit o no deixar que una escola concertada d’un altre poble es publiciti en els 

mitjans de comunicació municipals. Des de Babord no veuen bé que en el butlletí 

municipal del mes de febrer la contraportada (pagada) tingués un anunci de l’escola 

Betlem de Premià de Dalt. La regidora de CiU considera que sí que és lícit, en tant 



que és publicitat pagada i no és un anunci amb continguts sexuals ni violents. 

L’alcalde es mostra d’acord amb la regidora de CiU. 

 

Respecte al punt 6 del reglament, es proposa que al títol s’afegeixi la paraula 

regidors, regidores “no adscrits” i grups municipals. 

El representant de C’s creu que la presència dels regidors i regidores en els mitjans 

de comunicació municipals només es limita a la informació que es dóna del ple. El 

coordinador de mitjans recorda que quan hi ha actes de partits sempre es diu i es 

truca al partit corresponent. La representant de CiU es mostra d’acord amb C’s i diu 

que la presència dels grups municipals fóra dels plens és molt baixa.  

Respecte al punt 7, el representant de Babord explica que aquest punt s’ha 

d’obrir a entitats i associacions i també pel que fa a l’ús del material i equipaments. 

El Cap de l’Àrea de Serveis Personals li recorda que el reglament està orientat a 

regular la presència dels grups municipals i que la segona part del que proposa 

(conveni ús d’equipament i material) entra dins d’una altra ordenança. 

 

Pel que fa a l’article 19 d’aquest punt 7, s’explica que la bústia de suggeriments 

encara no està creada però que està previst que es faci al més aviat possible. 

 

Respecte al punt 8 del reglament, la representant del PSC considera que és 

massa restrictiu pel que fa a les característiques d’estil que han de complir els 

escrits dels grups municipals al butlletí i al web municipal. Entre les demandes 

recollides pels representants del Consell hi ha que els responsables tècnics elaborin 

una proposta que inclogui la possibilitat d’incorporar negretes, una foto, 

majúscules, cursives i que a la foto de regidor també es pugui posar la de grup, si 

el grup municipal ho considera oportú. S’acorda que es passarà aquesta proposta 

tècnica que pugui consensuar-se abans de l’escrit del proper butlletí escrit del mes 

d’abril.  

 

Pel que fa a l’article 25, la representant de CiU demana que es posi en pràctica. 

 

Pel que fa a l’article 26, el representant de Babord proposa que si la tertúlia 

radiofònica no pot ser gravada per la tv municipal es coordini la possibilitat de fer-

ho amb la televisió privada del municipi perquè també es pugui passar en format 

audiovisual. Finalment s’acorda que es farà una convocatòria de premsa quan es 

faci la tertúlia radiofònica per tal que els mitjans que ho considerin oportú vinguin.  

 



El coordinador de mitjans explica que a l’abril es podria començar a fer la tertúlia 

radiofònica i recorda com es feia fins ara: 60 minuts amb dos temes a tractar, un 

de local i un altre de general, que es passaven prèviament als partits per a la seva 

coneixença. Això obre un nou debat perquè no tots els representants estan d’acord. 

Finalment es fa una votació de dues propostes. La primera, continuar amb la 

mateixa estructura que es feia, va comptar amb els vots de l’alcalde, la regidora de 

Comunicació, el representant d’ERC-VdM diu Sí i el representant de Gent per 

Vilassar de Mar. La segona proposta, feta pel Cap de l’Àrea de Serveis Personals, 

d’escollir tres temes prèviament, enviar-los als grups municipals, i que el més votat 

dels tres fos el tema únic de tertúlia, va comptar amb els vots dels representants 

del PSC, CiU i C’s. Per tant, s’aprova continuar amb l’estructura anterior de tertúlia. 

La representant de CiU vol deixar constància a l’acta que la proposta tècnica no ha 

estat l’acceptada. 

 

Respecte al punt 10 del reglament, article 32, el representant de Babord 

demana que l’article d’opinió al butlletí municipal es faci cada mes i no cada dos 

mesos. El representant de Gent per Vilassar de Mar, anterior regidor de 

Comunicació, li explica que això es feia així perquè el butlletí té poques pàgines i en 

els mesos on no hi ha escrits polítics es pogués donar més cabuda a la informació 

de les entitats. 

 

Respecte al punt 11, article 34, creació de la llista al perfil twitter municipal dels 

comptes de tots els grups municipals i/o regidors/es. El Consell acorda que hi haurà 

dues llistes, una de grups i una altra de regidors. I el representant de Babord 

demana que un cop això es faci, també es publiciti. 

 

Respecte al punt 12, art. 36, el representant de Babord demana que es 

comuniqui la periodicitat en què es fa la neteja de les cartelleres, a més de 

demanar que s’instal·lin més cartelleres al carrer. 

 

Respecte al punt 13, es fa l’aclariment que la proposta de convocar alguna 

persona externa al Consell es pot ver via correu electrònic. I també s’aclareix que la 

majoria simple correspon als membres del Consell que tenen vot, és a dir, els 

representants polítics. 

 

En l’article 38, el representant de Babord demana que la convocatòria del Consell 

es faci amb la major antelació possible. El Cap de l’Àrea de Serveis Personals 

proposa crear unes dates fixes per a la realització dels Consells Consultius i que es 



podrien establir en funció de quan es tingui la programació/graella de la ràdio 

municipal perquè així es pugui presentar al consell. I la representant de CiU 

demana també que no s’hagi d’esperar a 6 mesos entre Consell i Consell. També 

pregunta com es poden proposar temes en l’ordre del dia del Consell Consultiu i el 

Cap de l’Àrea de Serveis Personals li respon que es treballarà una proposta. 

 

En el torn obert d’intervencions: 

La representant de CiU demana que el reglament també reguli els Smartpoints 

(punts d’informació tàctils al carrer). Des de Comunicació s’explica que hi ha la 

proposta de traslladar-los a dins d’equipaments per al seu ús ja que al carrer 

pateixen vandalisme i cada reparació costa uns 3.000 euros. El consell acorda que 

els tècnics facin propostes sobre com podria ser el contingut d’aquests Smartpoints 

un cop dins d’aquests equipaments. 

Des de Comunicació també es fa la proposta d’incorporar al reglament l’APP com a 

mitjà de comunicació municipal. 

La representant de CiU pregunta perquè ja no es fan vídeos per al canal de tv 

municipal i la regidora de Comunicació explica que no es que s’hagin deixar de fer 

sinó que es fan en funció dels recursos humans de Comunicació que ara també es 

destinen a altres coses com ara el desenvolupament del portal de transparència, 

nova web, campanyes de comunicació... 

El representat de Gent per Vilassar de Mar demana recuperar el subdomini 

tv.vilassardemar.cat 

La representant de CiU demana que s’enviïn les invitacions dels actes que es fan a 

l’oposició i la regidora de Comunicació explica que això ja es fa des d’alcaldia. 

El coordinador de mitjans es compromet a enviar per correu electrònic als membres 

del Consell la proposta tècnica per canviar la forma de les intervencions dels grups 

municipals després de les sessions plenàries a l’informatiu de Vilassar Ràdio amb 

l’objectiu de fer-ho més entenedor i “digerible” per a l’audiència. 

 

 

 

 

 

 

 

 


